
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal 5. számú tárgyalótermében (4060
Balmazújváros,  Kossuth  tér  4-5.)  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,
Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottságának 2019. január 21-én 17.30 órakor kezdődő
nyilvános üléséről.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: Varga László bizottsági elnök

Blaskó Sándor bizottsági tag
Demeter Pál bizottsági tag
Oláh Ferenc bizottsági tag 
Dr. Orcsik István bizottsági tag
Hegedüs János bizottsági tag

Balmazújvárosi Közös
Önkormányzati Hivatal részéről: Hegedüs Péter polgármester

Füzesiné Nagy Zita jegyző 
dr. Kis Marianna aljegyző
Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Kalmár Zoltán hatósági osztályvezető

Továbbá:
Balmazújvárosi VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. részéről: Dr. Kiss Tamás 
ügyvezető
Balmazújváros Sport Kft. részéről: Lajos Ferenc ügyvezető
Balmaz InterCOM Kft. részéről: Hegedüs Tibor ügyvezető
Balmazújvárosi  Városgazdálkodási  Nonprofit  Közhasznú  Kft.  részéről:  Gencsi  Zoltán
ügyvezető, Kapitányné Tóth Ildikó ügyintéző
Balmaz-Kamilla Kft. részéről: Szopkó Tibor Norbert ügyvezető
Veres Péter Kulturális Központ részéről: Sós Csaba mb. intézményvezető
Bánhegyi Zoltán 
Barna Attila
Nádasdi László képviselő

Varga László bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a
Bizottság 6 fővel határozatképes.

Varga László bizottsági elnök
Tisztelettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a Bizottság határozatképes. Először a
napirendet  teszem szavazásra.  Azzal  a  módosítással,  hogy a  javaslatom az  lenne,  hogy a
napirend  2.  pontjával  kezdjük,  előterjesztés  az  önkormányzat  többségi  tulajdonában  lévő
gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában készült
előterjesztést  vegyük  az  első  pontba  és  akkor  az  érintett   utána  el  tud  menni.  A másik
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javaslatom, hogy a 2. napirendi pontba tegyük a 7. napirendi pontot, a Balmazújváros című
közszolgálati  havi  lap  szerkesztése  és  kiadása  tárgyában  készült  előterjesztést.  A többi
sorrendjében nem javaslok változást. Ha a Bizottság elfogadásra alkalmasnak tartja, kérem
jelezze. 

Balmazújváros Város Önkormányzat Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi
Bizottsága 6 igen szavazattal elfogadta az alábbi napirendet:

I. Nyilvános ülés:
1. Előterjesztés  az  önkormányzat  többségi  tulajdonában  lévő  gazdasági  társaságok

2018. évi II. féléves tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában
Előadó: a társaságok ügyvezetői

2. Előterjesztés  a  Balmazújváros  című  közszolgálati  havi  lap  szerkesztése  és  kiadása
tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

3. Előterjesztés egyesületek,  szervezetek támogatására vonatkozó pályáztatási rendszer
tárgyában 
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

4. Előterjesztés főépítész megbízása tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

5. Előterjesztés a BalmazInterCOM Kft. által alkalmazott díjak megállapítása tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

6. Előterjesztés  kiegyenlítő  bérrendezési  alap  támogatása  iránti  pályázat  benyújtása
tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

7. Előterjesztés  a  Balmazújváros,  Sporttér  utca  5.  szám  alatt  lévő  tornaterem
használatba adása tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

8. Előterjesztés a Veres Péter Kulturális Központ létszám emelésének tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

9. Előterjesztés  háziorvosi  ügyeleti  ellátásárért  fizetendő  kiegészítő  hozzájárulás
megemeléséhez fedezet biztosítása tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

10. A Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 2019. évi munkatervének
elfogadása

II. Zárt ülés: 
1. Előterjesztés  önkormányzati  tulajdonú  lakások  ellenőrzéséről  szóló  beszámoló

elfogadása tárgyában
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester

1.  napirend:  Előterjesztés  az  önkormányzat  többségi  tulajdonában  lévő  gazdasági
társaságok 2018. évi II. féléves tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában
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Varga László bizottsági elnök
Első napirendi pont az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018.
évi II. féléves tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában készült. Ezzel kapcsolatban kérdés,
vélemény,  észrevétel  van-e  valaki  részéről?  Nem  látok  erre  jelzést.  Kíván-e  élni
kiegészítéssel, véleményezéssel ügyvezető úr? 

Dr. Kiss Tamás VESZ Kft. ügyvezetője
A jó híreket  mindig könnyű mondani.  A követelmény kiadások a tervek szerint  alakultak,
egyensúlyban van a gazdálkodásunk. A másik viszont, amiről szerettem volna tájékoztatni a
Bizottságot,  újabb  pályázatot  nyertünk  el,  ami  nem  is  fejlesztési,  igazából  ráépült
mentálhigiénés munkánkat segíti. Az alkohol, drog prevenciós munkánkra kaptunk központi
forrásokat  és  ezzel  kapcsolatban  tudunk  majd  ebben  az  évben,  ősz  végén  jött  meg,
szeptember-októberben  kaptuk  meg  és  a  ’19-es  évben  fogunk  tudni  ezzel  kapcsolatos
programokat végrehajtani. Ez a beszámolóban nincs benne, de gondoltam, mint jó hírként,
előrelépésként, ahogy Széchenyi István mondta, ami nem javul, az romlik, úgyhogy egy picit
igyekeztünk ezen is javítani. És meg is nyertük ezt a pályázatot. Ezt a kettőt szerettem volna
elmondani. 

Varga László bizottsági elnök
Gratulálok. Ezek után kérdés adódott-e valaki részéről ezzel kapcsolatban? Polgármester úr. 

Hegedüs Péter polgármester
Elég sűrűn halljuk és erre szeretnék választ. Ugye nem mindennap vagyunk az orvosainkkal
kapcsolatban,  főleg  nem  a  szakorvosainkkal,  hogy  a  mi  szakorvosaink  között  milyen  a
hangulat a fizetéssel kapcsolatban? Meg vannak-e elégedve annyira itt a kifizetett szakorvosi
díjakkal,  hogy  esetlegesen  nem  fontolgatják-e,  hogy  távol  maradnak,  nem  jönnek,  nem
csinálják? 

Dr. Kiss Tamás VESZ Kft. ügyvezetője
A konstrukciója úgy van a VESZ működésének, hogy nekünk egy bérleti szerződésünk van a
szakorvosainkkal.  Kb.  10  éve  vagyok  a  VESZ-nél,  ezt  a  bérleti  díjat  egyetlen  egyszer
emeltük,  idei  üzleti  tervben  sincs  benne,  hogy  tovább  emeljük  a  bérleti  díjat.  Én  azt
gondolom,  hogy  ameddig  egyensúlyban  van  a  gazdálkodásunk  és  nem  vagyunk
rákényszerítve, hogy bármi miatt is emeljünk, nincs semmiféle automatizmus vagy rezsihez
vagy bármi,  az ő költségeik nagyjából fixek és mivel az kormányzat egészségügyi  része a
kötelező béremeléseket, ami az orvosokat és asszisztenseket érinti beépítik a finanszírozásba,
ezért gyakorlatilag az ő finanszírozási összegük, ha nem is évről-évre, de tavaly előtt például
20%-kal nőtt. Jelentősen nőtt. Én azt gondolom, hogy ismerve azokat a számokat, amelyeket a
vállalkozó orvosainknak fizetünk és ismerve az általános órabéreket, én azt gondolom, hogy
nincsenek  rosszul  finanszírozva  az  orvosaink.  Sem  formális,  sem  informális  jelzést  nem
kaptam arra, hogy szakorvosaink akár kiegészítő foglalkozást tesznek. Pont a pszichiátereink
kaptak egy kis plusz munkát ezzel a pályázati feladattal, hiszen igyekeztünk a pályázatnak a
szakmai megvalósítását elvégezni, hogy azokat az orvosokat vonjuk be, akik egyébként is itt
rendelnek,  miért  vonjunk  be  idegent?   Ők  egyébként  is  plusz  pénzt  kapnak.  Én  mióta
ügyvezető vagyok egyetlen egy szakorvos ment el, belgyógyász doktor nő Németországba. A
8.000  eurós  fizetéssel  nem tudunk  konkurálni.  Az  alapellátó  orvosoknak  is  folyamatosan
növekszik  a  bevétele,  én  most  legutóbb  a  gyermekorvosokkal  beszéltem,  akiknek  nem a
finanszírozással  van gondja,  hanem a rendelővel,  de ez egy másik  dolog. Elmondjam mit
beszéltem velük? 
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Hegedüs Péter polgármester
Igen, mert ez lett volna a második kérdésem. 

Dr. Kiss Tamás VESZ Kft. ügyvezetője
A  gyermekorvosainkkal  az  ünnepek  előtt  beszéltem,  egy  új  rendelő  helyiségnek  a
beindításáról. Spitze doktornővel beszéltem, ő nagyon szeret ott lenni, tehát ő nem nagyon
akar elmenni. Mivel Magyarország nagyon gazdag ország, merthogy itt 1 hónap pihenő van,
december  15-től  január  15-ig  semmi  nem  történik.  Ezen  a  héten  akartam  felhívni  az
ideggyógyász doktornőt, azzal kapcsolatosan, hogy esetlegesen ő átmegy-e az új rendelőbe a
szakorvoslással kapcsolatban. Spitze doktornő azt mondta, hogy ő személy szerint nem tud
szakorvoslást  vállalni,  olyan  nagy  a  megterhelése,  péntekenként  az  OTI-ban  van,
magánrendelése  is  van,  azt  mondta,  hogy nem látja  lehetőségét,  hogy ő  plusz  szakorvosi
órákat tudjon vállalni. Ettől függetlenül én azt gondolom, hogy nagyon jó, hogy ő van, mert
az  orvosaink  konzultációt  tudnak  tőle  kérni  a  speciális  légzésszervi  betegségekkel
kapcsolatban, de a gyermekgyógyászati, ideggyógyászati szakrendeléssel kapcsolatban pedig
szeretnék egyeztetni a doktornővel. Ő szívesen átköltözött volna az új épületbe, csak ez akkor
és  abban a  helyzetben  nem kapott  támogatást,  de  hát  változnak  az  idők,  úgyhogy én  azt
gondolom,  hogy  a  helyiségünk  megvan  és  nem  túl  nagy  forrásba  kerülne  az,  hogy  ott
kialakítsunk  egy  nagyon  igényes  rendelőt,  egy  ideggyógyászati  szakrendelést,  alap  és
szakellátási rendelést egyben, de ezt 15-e után akartam. 

Hegedüs Péter polgármester
Jó rendben.  Még egy irányban  akkor el  is  mehetne  főorvos úr,  hogy ha az  iskola orvosi
rendelést levennék a szakorvosaink válláról, akkor talán a Spitze doktornő is találna egy-két
órát szakrendelésre nálunk. 

Dr. Kiss Tamás VESZ Kft. ügyvezetője
Én a két gyermekgyógyászt tudtam, őket január elején megkerestem, hogy esetlegesen kinek
van  szabad  kapacitása,  még  nem  kaptam  meg  mindenhonnan  a  választ,  ahonnan  eddig
kaptam, azzal nem dicsekednék, egy jó válasz is jó lenne, elindítottam a folyamatot. A baleseti
sebészettel  kapcsolatban  szintén  elkezdtem  a  munkát,  e  hónap  második  felében  fogok
találkozni a balesetsebészeti osztálynak a vezetőjével, Mikó Lászlóval pénteken beszéltem, ő
azt  mondta,  hogy  egyértelműen  a  kórházi  támogatást  megkapná  a  projekt,  ha  a  humán
erőforrást  a  trauma  osztály  tudná  adni.  Addig  én  bele  sem  mentem  a  rendelőkialakítás
kérdésbe, ameddig a humán erőforrás, hiszen azon dől el minden. 

Hegedüs Péter polgármester
Köszönöm szépen. 

Varga László bizottsági elnök
Én  is  köszönöm.  Egyéb  kérdés  valaki  részéről?  Nem  látok  rá  igényt.  Akkor  szavazást
kezdeményezek a beszámoló elfogadásáról. Aki az elfogadást támogatja, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:
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1/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az önkormányzat  többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II.
féléves  tevékenységéről  szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati
javaslatának 1. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Varga László bizottsági elnök
Következő beszámoló a Városgazdálkodási Kft. részéről készült. Ezzel kapcsolatban kérdés,
vélemény  van-e  a  bizottsági  tagok  részéről?  Nem  látok  rá  igényt.  Akkor  szintén
megkérdezném Zolit, hogy akar-e kiegészítéssel hozzájárulni? 

Gencsi Zoltán Városgazdálkodási Kft. ügyvezetője
Köszönöm  szépen.  Röviden  2017.  nyarán  indult  egy  Állami  Számvevőszéki  vizsgálat,
amelyiknek a dokumentumait,  megállapításait  a Városgazdálkodásnak a honlapján nyomon
követhetitek.  A  vége  az,  hogy  egy  intézkedési  tervet  kellett  elküldeni  az  Állami
Számvevőszéknek,  amit  elfogadtak  ’18.  decemberében.  Tehát  aki  esetleg  még  nem került
sorra, okulásul, másfél évig tart egy ilyen vizsgálat és a lezárás se könnyű. A másik, amit
szeretnék elmondani pedig az, hogy a bizottságnak, illetve a testületnek a támogatásával egy
kiegyensúlyozott évet zárhattunk le. Egy fontos dolog, esemény történt az év végén, hogy a
kölcsönadott pénz, ami az áfa viszonyok és a Vízkút ügyében történt, azt vissza tudtuk fizetni.
Köszönjük szépen a támogatásotokat. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönjük. Ezek után van-e kérdés valaki részéről? Nem látok erre igényt.  Akkor szintén
szavazást kezdeményezek az elfogadásról. Aki egyetért, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

2/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az önkormányzat  többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II.
féléves  tevékenységéről  szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati
javaslatának 2. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Varga László bizottsági elnök
Következik a Balmaz InterCOM Kft. beszámolója. Ezzel kapcsolatban kérdés, vélemény van-
e valaki  részéről?  Nem látok  erre  igényt.  Esetleg ügyvezető  úr  kiegészítés?  Erre se  látok
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igényt.  Akkor, ha nincs kérdés és észrevétel,  én szavazást kezdeményeznék. Aki elfogadja,
kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

3/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az önkormányzat  többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II.
féléves  tevékenységéről  szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati
javaslatának 3. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Varga László bizottsági elnök
Következik  a  Sport  Kft.  beszámolója.  Ezzel  kapcsolatban  kérdés,  vélemény,  észrevétel?
Polgármester úr. 

Hegedüs Péter polgármester
Egyetlen  kérdésem  van  az  ügyvezető  úrhoz,  hogy  a  beszámolóban  úgy  említik,  hogy  a
,,Balmazújváros Sport Kft. beruházásában megvalósult Magyarország Kormánya által nyújtott
támogatásból  a  Balmazújváros,  Böszörményi  u.  96.  szám  alatt  levő  edzőcentrumban  a
kiszolgáló épület és a két teniszpálya, a végleges használatba vételi engedélyt év végén kapta
meg a Balmazújváros Sport Kft. Jelenleg téliesített  állapotban vannak a pályák,”.  Legjobb
tudomásom szerint  Balmazújváros  város beruházásában készült  és a városé.  Akkor nem a
Balmaz  Sport  Kft.  beruházásában  valósult  meg,  hanem  Balmazújváros  Város
Önkormányzatának beruházásában valósult meg és Balmazújváros Város városé. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Én annyi kiegészítést szeretnék, hogy 2016. októberében a Balmazújváros Sport Kft. is kapott
egy Kormányhatározat  alapján támogatást,  illetve Balmazújváros Önkormányzata is kapott
egy  150  millió  forintos  támogatást.  A két  teniszpálya  ennek  keretében  épült  meg,  míg  a
kiszolgáló  helyiség  a  Sport  Kft.  Kormányhatározat  alapján  kapott  támogatásából  valósult
meg. Ezzel a Kormányhatározatos támogatással 2017. december 31-ig el is számoltunk. 

Varga László bizottsági elnök
Akkor a hír igaz, csak nem teljes. 

Hegedüs Péter polgármester
Igen, bocsánat. Köszönöm a kiegészítést. 

Varga László bizottsági elnök
Egyéb vélemény, észrevétel? Nem látok erre igényt. Akkor a beszámolóról kezdeményezek
szavazást. Aki elfogadja, kérem, jelezze. 
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6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 5 bizottsági tag
igennel szavazott, 1 bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi

határozatot:

4/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az önkormányzat  többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II.
féléves  tevékenységéről  szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati
javaslatának 4. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Varga László bizottsági elnök
Következik  a  Balmaz-Kamilla  Kft.  beszámolója.  Akinek  kérdése,  véleménye  van,  kérem,
jelezze. Nem látok rá igényt. Ügyvezető úr kíván-e kiegészíteni? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Csak  annyit  szerettem  volna  a  javaslat  kapcsán  kiegészíteni,  hogy  természetesen,  ha  az
önkormányzati  támogatást  kompenzációként  tudjuk  jóváírni  az  évünkhöz,  akkor  az  az
eredményünket  javítja,  viszont  a  rövid  távú  likviditásunk  továbbra  sem  megoldott.  Ezt
szeretném jelezni, hogy a decemberünk jól sikerült, ezért a decemberi béreket januárban meg
tudtuk finanszírozni, viszont a februáriakkal már bajban leszünk. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm. Esetleg ezzel kapcsolatban valami kiegészítés, illetve, hogy mi ennek az oka? 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Erre  én  annyi  kiegészítést  tudok,  hogy a  februárt  már  a  2019-es  üzleti  terv  alapján  kell
teljesíteni.  A  költségvetésünket  be  fogjuk  terjeszteni,  ehhez  már  mi  tájékoztató  levelet
küldtünk egyrészt az intézményeink részére, hogy milyen tartalommal, szerkezetben állítsák
össze a költségvetési tervezetüket, ugyanígy levelet küldtünk a gazdasági társaságok részére
is, hogy ők is készítsék el üzleti terveiket. Eleve ezt be kell terjeszteni a Képviselő-testület elé
is,  illetve  abban,  ha  szerepel  egy  szám,  amit  az  önkormányzattól  várnának  vagy
önkormányzati  támogatással  teljesíthető  az  üzleti  terv  megvalósítása,  az  része  kell,  hogy
legyen a nagy költségvetési  rendeletünknek. De ez már a 2019. évre vonatkozó. 2018. év
során  ebben a  kiegészítésben  azért  is  láttuk  indokoltnak,  hogy a  beszámoló  tárgyalásánál
szerepeljen,  ugyanis  ez valamilyen szinten szakmai beszámoló,  de mindig elhangzott  ez a
mondat, hogy az elfogadott üzleti tervhez ezt a 43 millió forintot nem kapta meg a társaság. Itt
utalunk a  Képviselő-testület  döntéseire,  tehát  ugyan  tényleg  elfogadta  az  üzleti  tervét,  de
akkor ki lett  mondva,  hogy pénzügyi  forrást  akkor nem biztosít,  mert  időközben kiderült,
hogy  a  Kft.-nek  fel  kell  tölteni  a  törzstőkéjét  is.  Ez  megvalósult,  de  az  azt  követő
eseményekre  itt  megint  utalunk.  A törzstőke  feltöltést  követően  nem került  a  Képviselő-
testület  elé  egy  olyan  beszámoló,  ami  a  feltöltés  utáni  állapotot  tükrözi.  Lezajlott  az
ellenőrzés, annak a jelentését is tárgyaltuk. Ismét az ügyvezető úr a beszámolóban is említi
ezt, hogy nem kapták meg, de még egy külön kérelemmel is fordult felénk, hogy ezt a 43
millió forintot nem kapták meg. Én ezt a Bariz úrral, a könyvvizsgáló úrral is egyeztettem,
szeretett  volna  itt  lenni,  de  családi  okai  miatt,  ami  szintén  fél  6-kor  volt,  nem  tudott
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megjelenni. Már most van egy nyers főkönyvi kivonata is, azt vizsgálva, amit ügyvezető úr is
elmondott,  itt  is  az  összefoglaló  mondatban  jelezzük,  ezzel  a  kompenzálással  is
mindenképpen a társaság beszámolóra ez pozitívan hat, likviditási gondjait nem oldja meg, de
azért azt vegyük tekintettel, hogy több, mint 62 millió forint az önkormányzat és a módosított
üzleti  terv  benyújtásakor  indokként  is  elhangzott,  hogy  nem  szerepeltek  még  benne  az
önkormányzat, illetve a Kft. felé fizetendő üzemeltetési díjak, mert fenntartási kötelezettség a
fürdő tekintetében április 1-től zajlott le, utána került a Kft. tulajdonába. Ezek a tartozásai
tulajdonképpen az üzemeltetési díj, akkor az hangzott el, hogy a 94 millióval biztosított az
üzleti terv teljesülése. Én azt gondolom, hogy ezzel a döntéssel, a beszámolóját, illetve az év
végi eredményét nézve mindenképpen pozitívan hat a társaságnak és szerintem indokolt lenne
meghozni ezt a döntést.  Az önkormányzatnak ’18-ban sem és ’19-ben sem azért  43 millió
forint  plusz  forrása  nincs,  és  ha  ők  most  ez  a  94  millió  forintot,  de  amit  nem  tudtunk
biztosítani eleve a 43 milliót, akkor feltehetően nem az önkormányzattal szembeni tartozásait
fedezné,  hanem  más  irányú  tartozásait,  tehát  továbbra  is  az  önkormányzattal  szemben
fennállna és az eddigi, azért nem kevés évi támogatás, ami effektíve akkor lenne a 94 millió
forint, elhangzott több alkalommal, hogy a közüzemi díjakat az önkormányzat fizeti, ez több,
mint  szintén  40  millió  forint,  megtörtént  a  tőkefeltöltés  és  akkor  még  megmaradna  az
önkormányzattal szemben 40 millió, társaságaival 62 millió is. Tehát én azt gondolom, hogy
ezzel  a döntéssel ez benne is van,  hogy a napi likviditási  gondjai nem oldódnak meg,  de
mindenképpen ez a döntés a társaság mérlegét, beszámolóját pozitívan befolyásolja.

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm. Kérdés van-e? Polgármester úr. 

Hegedüs Péter polgármester
Szó volt arról, hogy a gazdasági társaságainkat elkezdjük rendbe rakni. Ez a rendberakás azzal
kezdődött el, hogy január 2-tól a közüzemi mérőórákat minden gazdasági társaság számára
elkezdtük átíratni,  fényképek megtörténtek,  jegyzőkönyveket  felvettük,  a szolgáltató felé a
jelzéseket megtettük, magyarul minden gazdasági társaság meg fogja kapni a rezsijét. Ez a
tisztánlátás szempontjából nagyon fontos lesz a bizottság számára is. Az, hogy a gazdasági
társaságok hogyan birkóznak majd ezzel meg, nagyon pontosan fogjuk látni,  mert  ha nem
birkóznak meg, akkor jelzéssel fognak élni, de nem egy olyan csomóval, hogy mondjuk kell
100  millió  forint.  Gazdasági  társaságokról  beszélünk,  amelyeknek  a  fenntartásához  az
önkormányzatnak egyre nagyobb és nagyobb pénzeszközeire  van igény.  Magyarul,  most a
Szopkó úrnak is a feladata az, hogy a Kamilla Kft.-t ebből a kátyúból kifele rángassa, de amit
elmondott  az osztályvezető  asszony,  hogy határozat  nem történt  arról,  hogy nekünk ezt  a
pénzt oda kell adni, csak elfogadtuk az üzleti tervet. Az első részről határozat született, erről
nem. Az, hogy milyen fizetnivalói vannak az önkormányzatnak, az a Képviselő-testület tagjai
előtt  előbb-utóbb tisztázódni fognak, ha más nem a februári  egyeztetőkön. Az a kérdésem
Szopkó úr, hogy van-e valami olyan terv, amivel ebből kilábalnak vagy kifelé indulnak meg,
anélkül, hogy az önkormányzattól mondjuk kérnek 100 millió forintot? Mert ugye az van,
hogy  Önök  kérnének  most  kb.  43  millió  forintot,  kb.  60  millió  forinttal  tartoznak  az
önkormányzat és intézményeinek, 30 millió forint kintlévőségük van árubeszállítóktól meg
van 10 millió forint tartozás az APEH felé járulékokban, minden más egyébben. Na most, ha
odaadjuk a kb. 43 milliót, lehet, hogy az APEH felé meg a kintlévőség nem, de akkor már
mifelénk van több, mint 100 millió forint tartozás. Most mindegy,  hogy közüzemben vagy
bármiben,  mindig  azt  mondjuk,  hogy  önkormányzati  cég  majd  jóváírjuk,  mert  az
önkormányzat pénze a befizetett adókból van, ezzel felelősen kellene gazdálkodni. Én úgy
gondolom, hogy ezt a gazdálkodást meg kellene alapozni és a Pénzügyi Bizottságnál is. Van-e
erre valamilyen terv vagy lát-e valami kiutat? 
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Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Természetesen készül most az intézkedési tervünk, január 31-ig kell benyújtanunk, február
15-ig  fogják  megtárgyalni.  Ebben  lesznek  természetesen  kezdeményezések  mind  a  bérek
rendezésére,  több,  mint  15  pontban  összegyűjtöttük,  hogy  hogy  lehet  javítani  a
gazdálkodásban.  Nekünk most  az a  célunk,  hogy minél  átláthatóbban,  minél  pontosabban
tudjunk gazdálkodni. Bevételi források nagyrészt megvannak, viszont nem elég átláthatóan és
tisztán gazdálkodunk, tehát nem tudjuk megtartani ezeket a pénzeket, amennyire én látom,
viszont  ez nem megy egyik percről a másikra.  Nyilván tartozások közül, azokat vennénk
előre természetesen,  amik külső cégek felé állnak fenn, mivel  ők felszámolást  indíthatnak
bármikor.  Az  önkormányzat  a  saját  cége  ellen  valószínű  nem  fog  felszámolást  indítani,
természetesen  van  egy  rangsor,  amit  szeretnénk  megcsinálni  a  számlák  kiegyenlítésekor.
Másrészt pedig nyilván valamennyi rész legalább jó lenne pénzben, hogy a béreket ki tudjuk
fizetni,  mert  az  egy  teljesen  más  kategória  véleményem  szerint,  azt  mindenképpen  meg
kellene finanszírozni rövid távon is. 

Hegedüs Péter polgármester
És hol van a legnagyobb lyuk? A cég melyik részénél? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Természetesen a fürdő az, ami a legnagyobb veszteséget fogja produkálni az idei évben is. 

Hegedüs Péter polgármester
És mennyi  lett volna az a minimál összeg, amivel tovább tudtak volna lendülni? Ugye 43
millió nem a minimál összeg? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Persze, az a maximum összeg. 

Hegedüs Péter polgármester
Tehát ha megnézzük a város költségvetését, nyilván az év elején lehet nagyokat álmodni, de
mi  az  a  realitás,  amit  lehetett  volna  inkább  most  kérni,  hogy a  legfontosabb,  legégetőbb
tartozásokon túllépve lehessen bevételeket produkálni és abból továbblépni? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Tehát most a NAV felé megfizettük a novemberi járulékokat plusz a társaságadót, ez kb. 10
millió forintos összeg volt, ami most gyakorlatilag hátravan az a február 8-ra esedékes bér.
Tehát  kb.  ha a 9 milliónak az egy hónapra eső részét megkapnánk,  azzal  tovább tudnánk
lendülni a rövid távú likviditási gondokon. 

Hegedüs Péter polgármester
Mik a legsúlyosabb beszállítói tartozások? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Igazából  legfontosabbnak  azokat  szoktuk  tekinteni,  a  közüzemi  szolgáltatót,  aki
lekapcsolással fenyeget, illetve azokat helyezzük előtérbe a beszállítók közül, akik operatív
szinten járulnak hozzá, tehát a borokat, ahonnan rendeljük, élelmiszereket.

Hegedüs Péter polgármester
Erről  készült  kimutatás,  hogy  kb.  mennyi  összeg  lenne  mondjuk  január,  február
vonatkozásában? 
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Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Nincs nálam, de amit átküldtem levelet, az tartalmazza, tehát, ami kb. kint lévő tartozásunk az
20 millió forint. 

Hegedüs Péter polgármester
Egy hónapra? 

Szopkó Tibor Norbert Balmaz-Kamilla Kft. ügyvezetője
Az összes tartozás. Ezek azok a tartozások, amik a külső szolgáltató felé állnak fenn. 

Hegedüs Péter polgármester
Az 29 millió valamennyi volt a beszállítói tartozások. De gondolom ebben nem voltak benne
a közüzemi szolgáltatók, merthogy eddig nem volt közüzemi szolgáltatói tartozás. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
A közüzemi  szolgáltatókat  eddig mi  fizettük.  Kiment  körlevélben,  hogy milyen  formában
készüljön a 2019. évi üzleti terv, abban szerepel, hogy már a ’19. évre a társaságok tervezzék
be a közüzemi díjakat.  De ennek azért  is van jelentősége,  mert  ez a társaság működésére
úgymond  pozitívan  hat,  mert  ő  ezeknek  a  közüzemi  szolgáltatóknak  az  áfa  tartalmát
visszaigényelheti,  mivel  áfa  köteles  tevékenységhez  használja  fel,  ha  nem  is  mindet
arányosan, de van olyan, aki a teljes összeget, tehát emiatt is indokolt lenne, hogy ők fizessék
a közüzemi díjakat. 

Varga László bizottsági elnök
Jól hangzik, de viszont ennyivel megnő a költségük. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
De végülis az önkormányzat költségvetésében ez benne volt. Én azt gondolom, hogy most
2018-ról beszélünk. A februári bér mindenképp a 2019. évi üzleti terv terhére történik. Most
átmeneti gazdálkodásról beszélünk. Abban az esetben, míg a költségvetést el nem fogadjuk,
de azoknak a szervezeteknek, akikkel több évre szóló szerződéses viszonyban állunk, ugye
eldőlt, hogy 2018-2021-ig ugyanannyi támogatásban részesül.  Feléjük végülis a támogatások
arányos részét ugyanúgy, mint tavaly kiutaltuk havonta, mert ők az idén is támogatásban kell,
hogy  részesüljenek,  mivel  a  szerződés  több  évre  szóló.  Most  a  gazdasági  társaságaink
esetében az üzleti terv egy adott évre vonatkozik, arra jön létre egy szerződés, hogy az az évi
feladatellátásra.  Itt  nem beszélhetünk feltétlenül  átmeneti  gazdálkodásról,  de erről,  hogy a
februári bérkifizetéshez az az egy havi, tavalyi évi arányt szétosztva erről azért beszélhetünk
vagy biztosíthatjuk nekik ezt a forrást.

Varga László bizottsági elnök
Egyéb kérdés van-e valaki részéről? 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Nem lettünk meggyőzve, hogy most akkor tud bért fizetni a Balmaz-Kamilla vagy nem tud
bért fizetni? 

Varga László bizottsági elnök
Az az igazság, hogy azért ellentmondásos ez az egész, mert ha azt mondjuk, hogy az egyik
tud  indítani  felszámolást,  a  másik  ugye  közüzemi  tartozása  stb.,  ettől  függetlenül  a
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legfontosabb az, ha az ott dolgozó, egyébként értékes emberek nem kapnak fizetést és úgy
ahogy  van elmegy  az  összes,  akkor  az  egész  okafogyott.  Magyarán  a  bért  nem kell  így
elhanyagolni,  ez így jól  hangzik,  hogy az úgy majd meglesz,  de ha nincs,  aki dolgozzon,
akkor az egész nem fog működni. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Most ezt mondtam el, hogy amiről itt beszélünk, 2018-ról nem, de a februári fizetéshez, mivel
1 évre szól szerződés, az átmeneti gazdálkodásban nem feltétlen, míg a költségvetést el nem
fogadják,  de  azért,  hogy  a  bér  kifizetéshez  a  tavalyi  évi  támogatás  1/12-ed  részét
megkaphatja, amit az ügyvezető úr is elmondott, ez a 7.800.000 Ft végülis a bérfizetésre őt
kisegíti. Utána a ’19-re megállapított üzleti terv szerinti támogatásában, ha lesz megállapítva,
ez már beszámításra kerül, ha magasabb összeg, akkor ki kell egészíteni, ha kevesebb, akkor
vissza, mert ugye arányosan kapja havonta az üzleti terv megvalósításához az önkormányzati
támogatást. 

Hegedüs Péter polgármester
Egy  nagyon  fontos  dologról  nem  kellene  elfelejtkeznünk,  Szopkó  úr  is  nagyon  nehéz
helyzetben  van,  mert  elég  nehéz  helyzetben  került  ide,  értsük  jól,  az  ő  feladata  jelen
pillanatban ezt megoldani, ő erre vállalkozott, de az önkormányzat feladata az, hogy a Kft. a
gazdasági társaság törvényes működését biztosítsa, a törvényes működéshez pedig hiányzik a
felügyelőbizottság,  amiről  minél  hamarabb  kell  az  önkormányzatnak  gondoskodni,  mert
felügyelőbizottság  nélkül  gazdasági  társaság  nem  is  működhetne,  úgyhogy  ugyanígy  a
Balmazújváros  Sport  Kft.  esetében  és  a  BIC  Kft.  esetében  is  felügyelőbizottságokról
gondoskodni kell,  mert  törvénytelen a működése a gazdasági társaságainknak.  Néhányszor
már elmondtam azt, hogy az alapító okiratban meghatározott ügyvezetői jogok kapcsán egy
személyben  rendelkezik  a  Kft.  ügyvezetője  a  Kft.  bankszámlája  felett.  Gyakorlatilag  a
Képviselő-testület gyakorolja a tulajdonosi jogokat, de úgy, mint Képviselő-testület tulajdoni
jog gyakorlása elég nehéz, tehát én azért néha átgondolnám, a Képviselő-testületnek is lehet,
hogy javaslatokat  fogok rá tenni,  hogy egy-egy kérdésben a tulajdonosi jogokat átruházva
hajtsunk végre feladatokat akár a polgármesterre átruházva is, hogy egy-egy feladatot vagy
bármi más egyebet a Kft.-kel kapcsolatosan, mint tulajdonos végre legyen hajtva, le legyen
ellenőrizve és utána beszámoló legyen erről a Képviselő-testületnek. Nagyon fontos lenne és
még  az  sem biztos,  hogy nem lenne  nagy segítség  a  Kft.  ügyvezetőknek  az,  hogy kicsit
fokozottabb ellenőrzés, tanácsadás segítés a tulajdonos jog odafigyelésével nekik is enyhülne
az  a  feszültség,  ami  a  vállukon  van.  Mindenképpen  javaslom majd,  hogy a  Bizottság  ez
irányba is gondolkozzon el, hogy ezeknek a felügyelő bizottságnak minél hamarabb létre kell
jönni és hova költi, mint költi, javaslat, kérni kell, tehát nem lesz az, hogy van megint 100
millió forint mínuszunk. Honnan? Nézzünk utána. De ha menet közben ezt tudjuk kontrollálni
és folyamatosan képben van a tulajdonos, akkor sokkal könnyebb kezelni ezeket a helyzeteket
majd, mint ami jelen pillanatban kialakult. 

Varga László bizottsági elnök
Az ellenőrzés nem megy át túlkorlátozásba vagy túlellenőrzésbe addig nincs ezzel baj. De ha
már a napi munkát gátolja, mert nem rendelhet meg 6 kg kenyeret, mert aztán egyeztetni kell
a felügyelő bizottságnak az altagjával meg annak a helyettesével, akkor az már kicsit megint
ilyen vicces, tehát a tulajdonos jellemzően azért bízza meg a Kft. ügyvezetőjét, hogy az lássa
el az ügyvezetői feladatokat. 
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Hegedüs Péter polgármester
Törvény írja elő a felügyelő bizottságot. Nem kérdés és még egyszer mondom, az előbb nem
azt mondtam, hogy egy hajcsárt kell a nyakára ültetni bárkinek, hanem egyes feladatokba,
amit az önkormányzat úgy gondol a Képviselő-testület, a tulajdonos, abban ellenőrzés kell,
hatékonyabb ellenőrzést kell gyakorolni. Én úgy gondolom egyébként saját családi kasszából
kiindulva,  hogy  ha  én  azt  mondom  a  gyerekemnek,  hogy  bármikor  annyit  vesz  ki  a
pénztárcámból,  amennyit  akar és utána azt nézem, hogy mekkora kontót csinált,  akkor ne
sírjak utána. De ha ellenőrzés nélkül egy Kft. ügyvezetője, elnézést Szopkó úr, de pályázat
útján bárhonnan jöhet, mert  eldönti az önkormányzat Képviselő-testülete,  hogy szakmailag
alkalmas rá, emberileg is úgy néz ki stb. és utána annyit költ gyakorlatilag a város kontójára,
amennyit  ő úgy gondolja, hogy neki ezt költeni kell  még mínuszba is, az azért  egy kicsit
szerintem  aggályos.  Én  úgy  gondolom,  hogy  én,  mint  a  saját  pénztárcám  tulajdonosa
meghatároznám azt, hogy azért valamilyen kontroll alapján lehessen már abból a pénztárcából
kivenni, mert utána nekem kell érte helytállni, ugyanúgy, ahogy az önkormányzatnak is bárki,
bármelyik gazdasági Kft. által  okozott  adósságban helyt  kell  állni,  lásd a tőkefeltöltést  27
millió forint. Szerintem ettől egy kicsit komolyabb. 

Varga László bizottsági elnök
Egyről beszélünk csak két oldalról. Tehát egy jó tervezés után, akkor nincs olyan gond az
ellenőrzéssel, mert meg van tervezve. 

Hegedüs Péter polgármester
Csak eddig nem volt ellenőrzés. 
 
Varga László bizottsági elnök
Ez egy más téma egyébként, szigorúan vesszük, akkor nem tartozik bele ebbe a beszámolóba.
Jogos az észrevétel, de mondom csak úgy, ha megelőzi egy alapos tervezés és azt, amit végre
lehet hajtani, azt számon lehet kérni. Ezek után szavazást kezdeményezek a beszámolóról,
ebben foglaltatik a kiegészítés a szükséges forrás biztosításának a lefutása és annak időbeli
ütemezése. Aki elfogadja, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 5 bizottsági tag
igennel szavazott, 1 bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi

határozatot:

5/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Az önkormányzat többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II. féléves
tevékenységéről szóló beszámoló tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az önkormányzat  többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok 2018. évi II.
féléves  tevékenységéről  szóló  beszámoló  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati
javaslatának 5. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
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2. napirend: Előterjesztés a Balmazújváros című közszolgálati havi lap szerkesztése és
kiadása tárgyában

Varga László bizottsági elnök
A módosított  napirend  szerint  következik  a  Balmazújváros  című  közszolgálati  havi  lap
szerkesztése  és  kiadása  tárgyában  készült  előterjesztés.  Ha  jól  emlékszem  már  most
harmadjára  került  vissza  a  Bizottság  elé,  egyszer  egy  módosítás  végett,  illetve  egy  újra
pályáztatás lezárult  és annyi változás történt, hogy az eddig egy pályázó helyett  most már
kettő is  lett.  Mind a ketten nem kértek zárt  ülést  ezzel  kapcsolatban.  Nem tudom milyen
sorrendben érkeztek be a pályázatok. Először is kérdése, véleménye van-e valakinek? Nem
látok erre igényt. Akkor megkérném a két pályázót, hogy ha egy-két mondatban kíván-e élni
kiegészítéssel  a  pályázatához,  akkor  tegye  meg,  hogy  okosabban  tudjunk  dönteni  ezzel
kapcsolatban. 

Barna Attila pályázó
Köszönöm, én nem kívánom kiegészíteni. A pályázatban, amit leírtam, azt fenntartom.  

Bánhegyi Zoltán pályázó
Én annyival egészíteném ki, hogy hoztam egy mintapéldányt és szeretném körbeadni, hogy
legalább kézzel fogható legyen. Annyit kell erről a lapról tudni, hogy ez a hajdúnánási újság
mostani  verziója.  Ez 8 oldalas,  de amelyben én pályáztam, az ugyanígy fog kinézni,  csak
kétszer ekkora lesz, tehát 16 oldalas. 

Hegedüs Péter polgármester
Nekem a szerződés  tervezetre  lenne  kérdésem.  Bizonyára  elolvasták  Önök is  a  szerződés
tervezetet, melyet beletettünk a mostani anyagba. 

Barna Attila pályázó
Igen rendben van, a nagy része ismerős volt. 

Hegedüs Péter polgármester
A  7.  pontot  felolvasom.  ,,A  Megbízó  kötelezi  a  Megbízottat,  hogy  pártsemleges,  a
közszolgálatiságot  biztosító  havi  lapot  készítsen  minden  hónapban  Balmazújváros
lakosságának 16 oldal terjedelemben, oly módon, hogy legalább 12 oldalt az önkormányzat és
a  hozzá  kapcsolódó  intézmények,  szervezetek  által  szolgáltatott  tartalommal  töltse  meg.”
Balmazújváros Város közszolgálati  havi lapot vár el,  amelynek a nagy része közszolgálati
hírek és lakosság tájékoztatása kell, hogy kitöltse. Erre úgy gondoltuk, hogy a 12 oldal az,
amelyik az intézmények, illetve a polgármesteri hivatal és minden más egyéb intézmény és
hozzá kapcsolódó szervezet által szolgáltatott információkat ezek megtöltik és a maradék 4
oldal az, amelyik szerkesztői szabadságot adja meg pártsemlegesen és ezen kívül, ahogy a
szerkesztő  ítéli  meg,  hogy  abban  a  hónapban  mit  lehet  még  hozzá  tenni.  Tehát  a
közszolgálatisághoz  mindenféleképpen  ragaszkodnánk.  Ez  nem Balmazújváros  napi  lapja,
havi  lapja,  hírmondója  lenne,  hanem  közszolgálati  havi  lap.  Ez  így  ebben  a  formában
elfogadható-e Önök számára? 

Barna Attila pályázó
Teljesen egyértelmű, igen. 

13



Bánhegyi Zoltán pályázó
Talán annyi módosítást javasolnék ebben, hogy ahogy én írtam a pályázatomban kb. három
oldal  reklámfelületet  biztosítanunk  kell  ahhoz,  hogy egyensúlyba  kerüljön  a  bevétel  és  a
kiadás. Két oldallal lehetne-e csökkenteni és az a két-három-négy oldalban olyan emberek is
kerülnének a címlapra,  akik nem köthetőek az önkormányzathoz,  pl.:  Nagy Bogit,  ha egy
nagyobb terjedelemben, ha bemutatjuk, akkor gyakorlatilag az a 4 oldal el is ment a reklámra
és Nagy Bogira. 

Hegedüs Péter polgármester
Egyébként  semmiben  nem  mond  ellent  a  12  oldalnak.  Az  önkormányzat  intézménye  a
Kultúrotthon is, aki ha kér egy ilyen beszámolót vagy egy ilyen cikket javasol, akkor az ugye
felkerül  a  12  oldalba.  A Balmazújváros  Sport  Kft,  szintén  az  önkormányzathoz  tartozó
gazdasági szervezet, aki szintén a 12 oldalon belül kaphat helyet. Tehát az önkormányzathoz
tartozó intézmények, gazdasági szervezetek a 12 oldalt töltené ki, nemcsak testületi ülésről
lenne benne szó, hanem az önkormányzathoz tartozó szervezetekről, intézményekről. Tehát az
a 4 oldal, az már olyan, ami gazdálkodást ad, ez a ¾-ed része, és úgy gondoljuk, hogy mivel
az önkormányzat  tartja fenn ezt  a lapot,  ezért  ennyire  legalább igényt  is  tarthat,  úgyhogy
szerintem  nincs  akadálya  annak,  hogy  kulturális  hírekben  a  Kultúrotthonunk  vagy  a
Könyvtárunk  vagy  bárki  más  vagy  a  Humán  Szolgáltatás  beszámoljon  olyan  dolgokról,
intézkedésekről, szervezésekről, amiket ő Balmazújváros területén végez. 

Bánhegyi Zoltán pályázó
Elfogadom a 12 oldalt. 

Varga László bizottsági elnök
Ezek után bizottsági tagok részéről kérdés, vélemény, észrevétel, javaslat van-e? Nincs anyagi
különbség a két pályázó között, mivel ez volt a kiírás tárgya a keret. 

Hegedüs Péter polgármester
Csak akkor egyértelművé szeretnénk tenni, hogy 600.000 Ft/hó. 

Bánhegyi Zoltán pályázó
Igen, ott olvastam csak a pályázatban nem volt egyértelmű, de 600.000 Ft. 

Hegedüs Péter polgármester
Azért, mert a pályázatban másképp írta Bánhegyi úr. 

Bánhegyi Zoltán pályázó
Igen, elfogadom. 

Hegedüs Péter polgármester
Csak  azért  mondom,  hogy  erre  6.600.000  Ft-ja  lesz  az  önkormányzatnak  február  1-től
december 31-ig. 

Varga László bizottsági elnök
Így van, a 9. pontban benne van, egy összegben 600.000 Ft. 

Hegedüs Péter polgármester
Igen  csak  a  Bánhegyi  úrnak  a  pályázatban  nem  annyi  volt  benne,  tehát  azért,  hogy
egyértelművé tegyük a dolgot. 
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Varga László bizottsági elnök
Én  a  saját  véleményemmel  kezdem.  Nekem  igazából  teljesen  egyetértek  azzal,  amit
polgármester úr mondott, ez egy politika és párt független lap, aminek az első számú célja az,
hogy Balmazújváros lakosságát tájékoztassa, informálja az újdonságokról, bármi, ami aktuális
lehet bárki számára közérdekű dolgokkal kapcsolatban. Ez a 4 oldalas reklám, biztos ha ezzel
ügyesen  gazdálkodik  valaki,  márpedig  gazdálkodjon  ügyesen,  akkor  le  tudja  fedni.  Ilyen
alapon  is  nehéz  különbséget  tenni  a  két  pályázó  között.  Én  sok  esetben  azt  kell,  hogy
mondjam én lokálpatrióta vagyok, amennyire lehet. Én így ezek után ezt a pályázatot néztem
kedvesebb szemmel, de ezzel nem akarok senkit befolyásolni a döntésében. 

Barna Attila pályázó
Bocsánat, annyi kiegészítést had tegyek, hogy maximum 2 oldal hirdetéssel számoltam, tehát
százalék arányban úgy gondolom, hogy a 16 oldalas újságnál, 2 oldalnál több hirdetést az
olvasó nem szeretne. És azt gondolom, hogy a plusz két oldal az bőven elég arra, hogy olyan
országos információkat közöljünk, jogszabályokat, jogszabályváltozásokat, amely közvetlenül
nem kötődnek Balmazújvároshoz, de az itt élőket, az itt vállalkozókat érinthetik. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm. Egyéb vélemény, észrevétel? 

Hegedüs Péter polgármester
Én csak helyesbítést tennék, hogy igen-igen megemeltük ezt az összeget, 4.860.000 Ft volt,
390.000 Ft volt eddig havonta és most 7,2 millió lesz. Figyelembe vettük azért a változásokat
és azt hiszem pont gyógyszerész úr javasolta ezt az összeget a legutóbbi bizottsági ülésen,
amikor ez szóba került a legeslegelső pályázattal kapcsolatos megbeszéléskor. 

Varga László bizottsági elnök
Igen, mert nagyon nem kerek szám jött ki a végén, az lett 600 ezerre felkerekítve. Azt hiszem
így plusz 4.000 Ft lett a vége. Akkor Barna úr pályázatával kapcsolatban, mivel ő szerepel a
sor elején, teszem fel először szavazást. Aki az ő elfogadását javasolja, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 5 bizottsági tag
nemmel szavazott, 1 bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi

határozatot:

6/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A Balmazújváros című közszolgálati havi lap szerkesztése és kiadása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága Barna Attila pályázatát nem javasolja elfogadásra a Képviselő-testületnek.

Varga László bizottsági elnök
Bánhegyi úrral kapcsolatban, aki elfogadja az ő pályázatát, kérem, jelezze. 
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6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 5 bizottsági tag
igennel szavazott, 1 bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi

határozatot:

7/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A Balmazújváros című közszolgálati havi lap szerkesztése és kiadása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága Bánhegyi Zoltán pályázatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

3. napirend: Előterjesztés egyesületek, szervezetek támogatására vonatkozó pályáztatási
rendszer tárgyában 

Varga László bizottsági elnök
Nagyon  szépen  köszönöm  mindkettejüknek  a  megjelenést.  Következik  előterjesztés
egyesületek, szervezetek támogatására vonatkozó pályáztatási rendszer tárgyában. Gondolom
mindenki  végigolvasta.  Tulajdonképpen  nagy  változást  nem  mutat  a  már  bevált  eddig
alkalmazott pályázati rendszer. Ezzel kapcsolatban vélemény, észrevétel, ajánlás van-e valaki
részéről? 

Hegedüs Péter polgármester
Változott  a  keretösszeg,  amit  majd  pályáztatni  lehet  6  millió  forintra.  Egészen  pontosan
leírtuk azt is, hogy 30 éves évfordulója lesz a városnak és több rendezvényt szeretnénk, amin
szeretnénk, ha a civil kisebb szervezetek is részt tudnának venni és szeretnénk számukra egy
bizonyos anyagi támogatást biztosítani és ezt meg is tudják majd tenni ebben az évben, ezért
javasoltuk most ezt a nagyobb keretösszeget, amit egyébként majd pályáztatni fogunk. 

Varga László bizottsági elnök
Bocsánat rosszul fogalmaztam a módszer nem változott, nem az összegről van szó. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Végülis  a  jogszabály  előírja  a  keretét,  az  önkormányzatnak  megvan  az  erre  vonatkozó
rendelete is, hogy az államháztartáson kívüli szervezeteknek milyen formában, hogyan adhat
juttatást. 

Varga László bizottsági elnök
Kérdés, vélemény, észrevétel van-e valaki részéről? 

Blaskó Sándor bizottsági tag
Egyetértek  vele,  emeljük  meg  persze,  de  a  költségvetés  elfogadása  előtt  döntünk  olyan
dologról, ami nincs betervezve vagy be van? 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Ez  a  korábbi  évek  gyakorlata  is,  hogy  ez  januárban  megszületik,  és  ha  ez  a  döntés
megszületik, akkor ez az összeg kerül a költségvetési tervezetbe. 
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Varga László bizottsági elnök
Nem látok  több  jelentkezőt.  Szavazást  kezdeményezek  az  előterjesztésről.  Aki  elfogadja,
kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

8/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Egyesületek, szervezetek támogatására vonatkozó pályáztatási rendszer tárgyában 

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  az  egyesületek,  szervezetek  támogatására  vonatkozó  pályáztatási  rendszer
tárgyában  készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testületnek.

4. napirend: Előterjesztés főépítész megbízása tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következő  napirendi  pont  előterjesztés  főépítész  megbízása  tárgyában  készült.  Ezzel
kapcsolatban kérdés, vélemény, észrevétel van-e valaki részéről? 

Hegedüs Péter polgármester
Egy kiegészítés van. Zsemberi István az, akit javaslunk. Ő gyakorlatilag többször részt vett
már a város rendezési programjában, elég nagy tapasztalattal rendelkező építész. Legutóbb
Hortobágy  programjait  készítették  elő  és  tervezését  hajtották  végre  a  Nemzeti  Parkban.
Minden  olyan  tudással  bír  jelenleg,  ami  egy  Nemzeti  Parkkal  ilyen  jelentősen  határos
nagyobb városhoz szükséges. Ők megcsinálták a Nemzeti Parknak is a rendezési tervét, ami
jelen pillanatban elfogadás előtt  van,  de ő tudja ennek a tartalmát  is, tehát nagyon fontos
lenne,  hogy ebben az  egy évben olyan  ember  vezetné  ezt  az  egész  rendezési  tervnek  az
elkészítését, aki egyáltalán rálát a városra, mert az egy év nem olyan hosszú idő, de 2019.
december 31-ig mindenképpen meg kell  a városnak csinálni.  Úgy kell  elképzelni  ennek a
rendezési tervnek az elkészítését, hogy amihez nem nyúl még a főépítészi gárda, azt a régi
szabályok alapján lehet módosítani, de amit már módosítunk, és a módosítást úgy mondom,
hogy elfogadásra kerül, mindaddig nem lehet utána belenyúlni, míg az egész kész nincs. Tehát
ha elkezdjük a rendezési tervet, akkor amit az elején elkezdünk, az egészen addig várakoztat
magára, amíg az egész rendezési terv kész nincs, ott már semmiféle változtatást nem lehet
addig kiadni. Tehát ezt így kell elgondolni, ezt egy év alatt meg kell csinálni és december 31.
a határidő. 

Varga László bizottsági elnök
Nekem egy kérdésem van. A díjazás 2 millió forintban van megállapítva. A kifizetés módja
nekem egy kicsit  furcsa,  hogy 5 egyenlő részlet  ez oké,  de abból egy átnyúlik a 2020-as
költségvetési évre. Miért? 

17



Kalmár Zoltán hatósági osztályvezető
Mert akkor fogja befejezni. Az új rendezési tervnek akkor lesz majd vége tavasszal. Nagyon
veszélyes  dolog  ez,  ha  véletlenül  nem  akarjuk  megcsinálni  az  új  rendezési  tervet,  mert
onnantól kezdve 2020-tól  hiába akarunk bármilyen változást  bizonyos területeken,  például
egy iparterületen,  az illeszkedés szabálya  szerint lehet majd betervezni bármit is,  tehát azt
jelenti,  hogy ha ott  lakóépületek  vannak,  akkor  szóba se jöhet  az ipari  park,  mert  csak a
lakóépületnek  megfelelő  épületeket  lehet  majd  betervezni.  Ezért  is  fontos,  hogy  ebbe
belemenjünk. 

Varga László bizottsági elnök
Jogos, semmi vita tárgya nem volt, csak magát a fizetést nem értelmeztem elsőre. 

Kalmár Zoltán hatósági osztályvezető
Megjegyzem, hogy annyira régi már az újvárosi rendezési terv, csomó módosítás van benne,
hogy  lassan  már  belekeveredünk,  ha  bármit  is  akarunk  építkezni.  Úgy  gondolom,  hogy
rengeteg ember várja már a módosítási lehetőséget, hogy szabadabban tudjon építkezni, mert
nagyon sok megkötés is van és ezeket, ha sikerülne rendbe tenni, az az egész városnak egy jó
dolog lenne. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm  a  kiegészítést.  Valóban  többször  is  volt  már  kapcsolatban  Újváros  ezzel  a
kollégával, meg a pénz is magáért beszél. Ezek után felteszem szavazásra az előterjesztésben
foglaltakat. Aki egyetért a kinevezéssel, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

9/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Főépítész megbízása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  a  főépítész  megbízása  tárgyában  készült  előterjesztés  határozati  javaslatát
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

5. napirend: Előterjesztés a BalmazInterCOM Kft. által alkalmazott díjak megállapítása
tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következő  előterjesztés  a  BalmazInterCOM  Kft.  által  alkalmazott  díjak  megállapítása
tárgyában  készült.  Ezzel  kapcsolatban  kérdés,  vélemény,  észrevétel  van-e  valaki  részéről?
Elment  az  ügyvezető.  Nincs  jelentős  emelés,  bár  a  versenytársakhoz  képest  így  is  eleve
magasabb. Szavazást kezdeményezek az előterjesztésről. Aki elfogadja, kérem, jelezze. 
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6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 5 bizottsági tag
igennel szavazott,1 bizottsági tag tartózkodott, így a bizottság meghozta az alábbi

határozatot:

10/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A BalmazInterCOM Kft. által alkalmazott díjak megállapítása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  a BalmazInterCOM Kft. által  alkalmazott  díjak megállapítása tárgyában készült
előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

6.  napirend:  Előterjesztés  kiegyenlítő  bérrendezési  alap  támogatása  iránti  pályázat
benyújtása tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következik előterjesztés kiegyenlítő bérrendezési alap támogatása iránti pályázat benyújtása
tárgyában készült. Érkezett hozzá egy kiegészítés, ahol a felosztásról van szó, 3 millió ide, 3
millió  oda  és  a  maradék  13  millió  meg  az  önkormányzat.  Ezzel  kapcsolatban  kérdés,
vélemény, kiegészíteni való van-e valaki részéről? 

Hegedüs Péter polgármester
Ebben ma délelőtt tárgyaltunk Újszentmargitával, Hortobággyal, ők ebben benne vannak és
pályázunk. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Végülis ez a lakosság meg a létszám arányosan. Én annyi kiegészítést tennék, hogy igazából
utánaszámoltam, hogy ez szinte a minimálbér emeléshez igazodó ez a kiegészítés, ugyanis ez
46.380 Ft-os illetményalapot, ha visszaosztjuk a 195.000 Ft-tal, ez azt jelenti, hogy ez egy 4,2
szorzós köztisztviselő béremelést, tehát a jogszabály szerint a 195.000 Ft-ot meg kell adni,
tehát  tulajdonképpen  a  minimálbér  emeléshez  fog  ezzel  egy  kicsit  hozzájárulni  ezzel  a
költségvetés.  Még azt  el  szeretném mondani,  hogy ez  a  4,2  szorzó  azt  jelenti,  hogy egy
köztisztviselő,  aki  középfokú  végzettséggel  köztisztviselő,  35  éves  munkaviszony  után
rendelkezik ezzel  a 4,2 szorzóval.  Egy felsőfokú iskolai  végzettségű pedig egy 8-10 éves
munkaviszonnyal, tehát közel 35-40 év körüli dolgozó, aki a 195.000 Ft-ot megkapná. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönjük a kiegészítést. Ezek után szavazást kezdeményezek az előterjesztésről, beleértve a
délután érkezett kiegészítés tartalmával együtt. Aki ezzel együtt elfogadja, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:
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11/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Kiegyenlítő bérrendezési alap támogatása iránti pályázat benyújtása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága a  kiegyenlítő bérrendezési alap támogatása iránti  pályázat  benyújtása tárgyában
készült előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

7. napirend: Előterjesztés a Balmazújváros, Sporttér utca 5. szám alatt lévő tornaterem
használatba adása tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következik a Balmazújváros, Sporttér utca 5. szám alatt lévő tornaterem használatba adása
tárgyában készült előterjesztés. Ezzel kapcsolatban kérdés, vélemény, észrevétel van-e valaki
részéről? Nem látok rá igényt. Gyakorlatilag itt az van, hogy kvázi jótékonysági célból lenne,
amivel  maximálisan  egyetértek,  viszont  itt  van  a  kicsit  ellentmondásos  rész,  amit  ha  azt
vesszük  alapul,  hogy  mindjárt  az  elején  azt  tárgyaltuk,  hogy  ki  fogja  számlázni  az
önkormányzat minden egyes Kft.-nek a rezsijét és az önkormányzat most ingyen bérbe adja,
kvázi ezt az építményt egy harmadik félnek, akinek a költségét, viszont a Kft. fogja fizetni. Ez
egy kicsit ilyen most a más pénzével játszunk, mert a ti áramszámlátok fog ezzel nőni, meg a
te takarítód fogja kitakarítani meg, ha ne adj Isten eltörnek valamit, a te költségedből kell
javítani, nincs ezzel semmi baj. 

Hegedüs Péter polgármester
Bejárás van, átadás van és mindenért felel, a takarításért is. 

Varga László bizottsági elnök
Tiszta sor, tudom, mi is jártunk focizni csak ott is ugyanez van, hogy egy embernek ott kell,
hogy legyen, aki nyitja meg zárja az ajtót, annak van bérköltsége és ha nagyon szőrszálat
hasogatunk, még egyszer mondom, nem az ellen vagyok, hogy adjuk ingyen bérbe, oké tiszta
sor  ez  egy  jótékonysági  célt  szolgál,  de  ez  így  ezek  után  más  pénzével  játszik  az
önkormányzat  innentől  kezdve,  mert  eddig  nem,  mert  eddig  az  önkormányzat  fizette  a
villanyszámlát, stb., de ez most megváltozik ezzel. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
2 napról van szó. 

Varga László bizottsági elnök
Feri te tudod megmondani mennyi ott egy takarítási díj meg egyebek. 

Lajos Ferenc Balmazújváros Sport Kft. ügyvezetője
Szabadidő sportok, edzések mellett még a délelőtti órákat rendelkezésre adjuk az iskoláknak. 

Varga László bizottsági elnök
Akkor nektek kéne kiszámlázni az általános iskoláknak, akiknek nem tudod, mert Klebersberg
Intézmény, tehát annak ki se tudod számlázni az áramdíjat, holott ott ugyanúgy fogyasztja egy
gyerek is a díjat, mint egy odajáró focizó felnőtt. 
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Dr. Orcsik István bizottsági tag
A Kft. kap önkormányzati támogatást vagy nem? 

Varga László bizottsági elnök
Ha bele lesz téve a rezsinek az összköltsége, akkor oké, de ha nem? 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Elvileg a Kft. úgy készíti el az üzleti tervét, hogy tartalmazza a közüzemi számlákat most már.

Varga László bizottsági elnök
Bocsánat,  de mit  tudom én, hogy a Bánlak 3. utcáról hány gyereket  akarnak átvinni  jövő
évben edzeni meg tornázni. 

dr. Kis Marianna aljegyző
Ezt önállóan nem vihetik át, mert a vagyonrendelet kimondja, hogy csak a Képviselő-testület
dönthet ingyenes átadásnál. 

Varga László bizottsági elnök
Most is ott vannak a gyerekek, odajárnak tesi órára. Még egyszer mondom, oké ez így, tiszta
lap, ők ennyit rezsiztek, de akkor tényleg legyen tiszta, mert amit nem ők rezsiznek le, akkor
azt meg annak kell ki htk-ni. 

dr. Kis Marianna aljegyző
Akkor meg kimondhatja a Bizottság, hogy ingyenesen odaadja a használatot jelen esetben, de
a rezsiköltséget átadja valakinek, ha így gondolja a Bizottság. 

Varga László bizottsági elnök
Kimondhatjuk így is, de még egyszer mondom nekem nem ezzel az egy alkalommal van a
gond, hanem a mindennapi valós gyakorlati mindennapi működéssel. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Most akkor a Kft.-nek felül kell  vizsgálni a szerződését vagy az ingatlanok hasznosítását,
hogy eddig melyik  helyiségét  kinek adja  és  akkor  ehhez kapcsolódóan szerződéseket  kell
kötni. A Klikkel sem kötelező, hogy ingyen kapja. 

Hegedüs Péter polgármester
Eddig  az  önkormányzat  fizette  a  révészt  több  10  millió  forint  értékben,  meg  100  millió
értékben,  én  úgy  gondolom,  hogy  egy  2  napos  emléktornának  mintegy  15.000  Ft-os
villanyköltsége eltörpül ettől. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Maga az elv, ami igazából tisztázandó. Én magam részéről is üdvözlöm, hogy a koncepciót,
amit  megfogalmazott  polgármester  úr,  viszont  a  másik  oldalról  akkor  járunk  el
következetesen,  ha valóban onnantól kezdve hozzátesszük azt, hogy amikor viszont nem a
saját  cégére  hasznosítja,  ami  a  saját  gazdasági  társaságunk,  akkor  erre  vonatkozóan
valamilyen megállapodásnak kell lenni, mert ez logikusan következik sajnos. 

Varga László bizottsági tag
Ehhez az előterjesztéshez nem tartozik hozzá. 
Hegedüs Péter polgármester
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Új helyzet van. Gazdasági társaságok önállóan fogják fizetni a rezsiköltségeket. A gazdasági
társaságoknak  új  üzleti  tervet  kell  készíteni,  amiben  meghatározza  majd,  hogy  bérli  az
önkormányzattól egyébként a gazdasági társaság azt a helyet, mert az önkormányzaté legjobb
tudomásom  szerint,  tehát  meghatározza,  hogy  ennyiért  fogom  kiadni  bérbe,  és  ha  az
önkormányzat  oda  szeretné  adni  valakinek  ingyen,  akkor  az  önkormányzat  kifizeti  azt  a
bérleti díjat. Ezek után így kell, hogy működjön, mert ezt akkor így kell lefektetni. 

Varga László bizottsági elnök
Nincs ezzel semmi baj, csak akkor tiszta legyen mindenki számára. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Erre vonatkozóan a Pénzügyi Bizottságnak erre a tornateremre egy 2010-es határozata van,
azóta nem került  ide, nem lett felülvizsgálva,  mivel joga megállapítani a bérleti  díjakat és
ugye akkor még az iskolák is ide tartoztak és konkrétan erre a tornateremre is állapított meg
bérleti díjat. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Csak azóta más a működtetési szisztéma. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Nem más azóta. 2019-től lesz más, mert eddig elvileg, akik használták az önkormányzattal
szerződést kötöttek.

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Következő rendezendő, ami szintén következik ebből az elvből. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
De a kiment levél, ami ajánlás, hogy milyen formában készüljön el az üzleti terv a 2019. évre
vonatkozóan, erre is tartalmaz útmutatást a társaságok felé. 

Varga László bizottsági elnök
Nincs ezzel semmi gond, mert eddig is úgy volt  a Veres Péter emlékpark,  egyébként nem
ingyen szoktuk bérbe adni, hanem 1.000 Ft-ért, mert akkor nem kell róla képviselő-testületi
döntés. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Mert az ingyenes adás csak a Képviselő-testület hatásköre. 

dr. Kis Marianna aljegyző
Az sem mindegy, hogy milyen célból. 

Varga László bizottsági elnök
Döntsünk ezzel kapcsolatban. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Annyit  lehetne elnök úr, hogy gyakorlatilag ez az ingyenes odaadás az illetékes gazdasági
társaságokkal  történt  egyeztetés  révén,  valamilyen  formában benne legyen  a határozatban,
hogy tulajdonképpen egy konszenzus van arra vonatkozóan, hogy ezt rendezze. 

Varga László bizottsági elnök
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Ez  is  egy  megoldás,  vagy  az,  hogy  most  javasoljuk  azt,  hogy  viszont  ebből  a  példából
kiindulva  az  arra  illetékes  személyek  egy  koncepciót  dolgozzanak  ki,  mármint  a  hivatal
konkrétan akár egy számítással  mögé téve,  hogy mit  takar,  azért  van ennek egy járulékos
költsége, nem egy horribilis összegről beszélünk, de van, és akkor ezt tisztázzuk. 

Lajos Ferenc Balmazújváros Sport Kft. ügyvezetője
A szabadtéri létesítményben, mikor nem Balmazújvárosi FC használta, a Harangi Tamással az
ide érkező más csapatok, egyesületek az önkormányzattal történt a bérbeadás eddig is. 

Varga László bizottsági elnök
Oké csak most  megváltozik a helyzet,  hogy most  az önkormányzat  kiszámlázza neked az
összes rezsit, akkor viszont, ami az önkormányzathoz befolyik bér, költség, azt nekik kéne
átutalni a Kft.-nek vagy levonni a rezsiköltségből. 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
2019-től ő köt szerződést. 

Varga László bizottsági elnök
Szavazást kezdeményezek az előterjesztésről és az abban foglaltakról, azzal a kiegészítéssel,
hogy hosszú távra vizsgálja meg a hivatal, hogy hogy tudja ezt a jogi helyzetet, illetve anyagi
és jogi problémát kicsit egyenesbe hozni. Aki egyetért vele, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

12/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A Balmazújváros, Sporttér utca 5. szám alatt lévő tornaterem használatba adása
tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  a Balmazújváros,  Sporttér  utca 5. szám alatt  lévő tornaterem használatba adása
tárgyában készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testületnek, azzal a kiegészítéssel, hogy vizsgálja meg a Közös Önkormányzati Hivatal a jogi
helyzetet. 

8.  napirend:  Előterjesztés  a  Veres  Péter  Kulturális  Központ  létszám  emelésének
tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következik  a  Veres  Péter  Kulturális  Központ  létszám  emelésének  tárgyában  készült
előterjesztését. Itt van az intézményvezető úr is. Kérdés, vélemény, észrevétel van-e valaki
részéről? 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
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Mibe  kerül  ez  nekünk,  mert  nem  derül  ki.  Mert  hozzájárulni  különösebben  nem fáj,  de
innentől kezdve ez jelent-e plusz költséget? 

Vágnerné Szilágyi Ilona pénzügyi osztályvezető
Tehát ahogy az előterjesztésben is olvasható, a Képviselő-testület, ha dönt létszámbővítésről,
de amúgy is a jogszabály azt mondja, hogy létszám bér nélkül nem tervezhető, akkor most
arról dönt a Képviselő-testület,  hogy hozzájárul,  hogy a 19 létszám engedélyezett  a Veres
Péter Kulturális Központnak, hogy ezt egy fővel megemelje és akkor ennek a forrásvonzata a
2019. éves költségvetésbe kerüljön be. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
Forintot nem láttam csak azért. 

Hegedüs Péter polgármester
Összefoglalnám, mert azért az intézményvezető úrral egyeztettük ezeket a dolgokat. Tudja a
Bizottság, hogy a szcenikai berendezések pályázat egy nagy értékű pályázat, közel 50 millió
forint.  Ez  olyan  digitális  színpad  technikát  igényel  már,  meg  olyan  digitális  színpadi
eszközöket  tartalmaz,  aminek kellene a hozzáértő,  szakértő kezelése.  Egy karbantartó,  aki
jelenleg a technikai eszközöket kezeli, ez már meghaladja most már azt a tudást, ami neki
van. Úgy van tervezve, hogy egy kicsit azért megoszlik a lehetősége a Kultúrotthonnak is,
mert  az  eddigi  régi  berendezések  használatával,  amik  a  szabadtéri  rendezvényeknél
felhasználásra  kerültek,  ott  kétfelé  tud  a  Kultúrotthon  most  már  biztosítani,  illetve  a
színpadtechnikai  eszközöknek  a  szakszerű  kezelésére  konkrétan  szcenikai  végzettségű
munkatársat keresünk. 

Varga László bizottsági elnök
Akkor ezt a jövő évi költségvetésbe kell beletervezni.

Hegedüs Péter polgármester
Így  van.  A technikával  haladnunk  kell.  Egyébként  én  ezt  a  technikát  láttam  Lancutban,
pontosan a Csabával, amikor kint voltunk a Kultúrotthon átadásakor, mert arra mentünk ki,
ugyanilyen  színpadtechnika  volt,  nagyon szuperül  működött,  nagyon  jól  működött.  Külön
konzol meg vezérlő van már hozzá, tehát kell a szakember. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm a kiegészítést. Ezek után én szavazást kezdeményezek az előterjesztésről mindkét
pontjáról. Aki egyetért ezzel, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

13/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A Veres Péter Kulturális Központ létszám emelésének tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága  a  Veres  Péter  Kulturális  Központ  létszám  emelésének  tárgyában készült
előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
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9.  napirend:  Előterjesztés  háziorvosi  ügyeleti  ellátásárért  fizetendő  kiegészítő
hozzájárulás megemeléséhez fedezet biztosítása tárgyában

Varga László bizottsági elnök
Következő előterjesztés  a  háziorvosi  ügyeleti  ellátásárért  fizetendő kiegészítő  hozzájárulás
megemeléséhez fedezet biztosítása  tárgyában készült. Ezzel kapcsolatban kérdés, vélemény,
észrevétel van-e valaki részéről? 

Füzesiné Nagy Zita jegyző
Jelezte  a  Kft.  képviselője,  hogy  ma  nem  tud  jönni  kisebb  betegség  okán,  de  szerdán
mindenképp megjelenik a Képviselő-testület ülésén. 

Hegedüs Péter polgármester
A tárgyalásokat ezzel kapcsolatosan másfél hónappal ezelőtt elkezdtük, amikor az Országos
Nonprofit  Ügyeleti  Szolgálat  ügyvezetője  megkeresett  Fekete  doktor  és  Papp  doktor
kíséretében,  ugyanis  ők  a  két  háziorvosunk,  akik  ügyeleti  szolgálatot  ellátnak  és  ők
megkerestek  engem azzal,  hogy 2011.  óta  tartják  ezt  a  25 Ft-os  kiegészítő  díjat  és  ezzel
Balmazújvároson  az  ügyeletet  adó  orvosoknak  az  óradíja  1.500-1.600  Ft  körül  van.  Az
országos átlag 3.000 Ft felett van. Utána jött Tiszacsege problémája, ami nekik még mindig
probléma, de majd azt ők önmaguk megoldják, de újra terítékre került ez az orvosi ügyeleti
szolgálati  óradíj,  illetve  nemcsak  az  ügyeleti  orvosoknak,  hanem  magának  az
asszisztenciának,  a gépkocsivezetőknek,  meg mindenkinek van egy bizonyos bérrendezése
ebben.  Egészen  pontosan  kimutatták,  hogy  hogyan  szeretnék  ezt.  A 25  Ft-ról  103  Ft-ra
szeretnék  az  emelést  kérni.  Ez  most  egy  okból  lehetetlen,  az  hogy  meghaladja  a
közbeszerzésen elnyert szolgáltatási díj emelése a díj 50%-át. Tehát a 25 Ft-ot maximum 12,5
Ft-tal emelhetjük közbeszerzés nélkül.  Ez az az ominózus pont, ami a közétkeztetésben is
benne  volt  a  szerződésben,  hogy  nem  emelhető  szolgáltatási  díj  50%-kal  magasabbra,
amennyiben közbeszerzésben lett elnyerve közbeszereztetés nélkül. Tehát mi semmi módon
nem  emelhetünk  12,5  Ft-nál  többet,  anélkül,  hogy  ne  közbeszereztetnénk  magát  a
szolgáltatást. Újra áthívtuk a Papp doktort, beszéltünk vele, hogy ő mégis hogyan látja ezt a
helyzetet,  nem olyan  emelés-e,  ami  azért  egy  kicsit  kiveri  a  biztosítékot,  400  %,  és  azt
mondta,  hogy ez  egy nagyon  jó  orvosi  ügyelet,  etalonnak  használjuk  sok  helyen  viszont
kezdenek kikopni az orvosok, mert inkább elmennek a hajdúböszörményi ügyeletbe 3.500 Ft-
os óradíjért, minthogy ide jöjjenek 1.500-1.600 Ft-ért. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag
És 80 éves orvoskollégák ügyelnek. 

Hegedüs Péter polgármester
Így van, pontosan. Tehát, ha nem akarjuk, hogy a balmazújvárosi orvosi ügyelet leépüljön
vagy esetlegesen komoly veszélybe kerüljön, abban az esetben el kell nekünk is határoznunk
azt, hogy a piac után megyünk egy kicsit és megpróbálunk az országos átlaghoz közelítve
megadni egy támogatást az orvosoknak. Az a probléma ezzel, hogy igazából az OEP kihajítja
a nyakából  ezt a dolgot,  oldják meg az önkormányzatoknál,  az OEP viszont nem emeli  a
finanszírozást, arról szó sincs. Van megoldás, ami megint csak a saját város egészségi ellátását
veszélyeztetné, ha nem akarnánk ekkora ügyeleti díjat fizetni, akkor kötelezhetnénk a saját
háziorvosainkat ügyeleti szolgálatra. Nem tudom, hogy milyen hatással. Sajnos ez egy nagyon
kétélű  fegyver  lenne  abban  az  esetben,  ha  mondjuk  a  11-12  háziorvosunkat  plusz  a  3
gyerekorvosunkat  ügyeleti  szolgáltatásra  köteleznénk.  Az  alaptörvény  azt  írja  elő,  hogy
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háziorvosi  praxissal  rendelkező  ügyeleti  szolgálatra  kötelezhető.  A Kft.-vel  2011-ben  lett
megkötve  a  szerződés,  közbeszerzés  útján  nyerte  el,  ez  kimondta,  hogy  5  évig  nem
felmondható. Ez az 5 év már letelt, illetve 90 napos szolgáltatási határidő van benne leírva,
tehát 90 napig a szerződés felmondásától számítva neki szolgáltatni kell. Mi azt beszéltük az
orvosi  ügyelet  szolgáltatónak  a  képviselőjével,  hogy  ők  most  nem  ehhez  a  90  naphoz
ragaszkodnának,  hanem  ők  azt  mondják,  hogy  a  sikeres  közbeszerzés  lezárultáig  ők
szolgáltatnak.  Tehát  ők  most  felmondják  ezt  a  szerződést  és  írjunk  ki  közbeszerzést,  ők
nyilván indulni fognak a közbeszerzésen, vagy ő nyeri vagy más, igazából 2 millió embernek
az orvosi ügyeletét látja el ez a szolgáltató, úgyhogy nem tudjuk, hogy lesz-e más jelentkező
olcsóbban, mint mondjuk ők, de addig, amíg sikeresen le nem jár a közbeszerzésük, addig
szolgáltatnak folyamatosan, alapul véve, hogy valami miatt megcsúszik a közbeszerzés, idő
vagy bármi más egyéb kiírás lenne,  tehát  ezt  ők ajánlották fel,  illetve azt kérnék, hogy a
közbeszerzési  idő  alatt  12,5  Ft-ot,  amit  a  testület  megadhat,  azt  adjuk  meg  számukra.
Visszatérve Papp doktorhoz azt mondta, hogy ők is tárgyalásokat folytattak a Nonprofit Kft.-
vel és kénytelen lesz a Nonprofit Kft. fizetési finanszírozásra fordítani ezt a pénzt, mert ő is
elveszti  az  orvosokat,  nem  fog  tudni  szolgáltatni  akkor,  ha  nem  emeli  ezeket  az  orvosi
béreket. Ez Balmazújváros tekintetében 1.600 Ft/óra az orvosi ügyeleti díj, ami nem annyira
vonzó most már az orvosoknak, hiába jó az orvosi ügyelet. Tegyük hozzá, hogy az orvosok
tekintetében rendkívül  jól  szocializálódott  Balmazújváros.  Itt  az ügyeletre  az ő bevallásuk
szerint is  csak az ügyeleti  problémákkal  mennek.  Itt  egy hasfájással,  egy kicsit  magasabb
lázzal nem szoktak orvosi ügyeletre rohangálni az emberek. 

Varga László bizottsági elnök
Köszönöm  szépen.  Érthető  és  logikus.  Felteszem  szavazásra,  de  csak  a  12,5  Ft-tal  való
emelést javasoljuk elfogadásra Képviselő-testületnek. Aki egyetért ezzel, kérem, jelezze. 

6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

14/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

Háziorvosi ügyeleti ellátásárért fizetendő kiegészítő hozzájárulás megemeléséhez fedezet
biztosítása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága háziorvosi ügyeleti ellátásárért fizetendő kiegészítő hozzájárulás megemeléséhez
fedezet  biztosítása  tárgyában készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  12,5  Ft  emeléssel
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

10.  napirend:  A Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi  Bizottság  2019.  évi
munkatervének elfogadása

Varga László bizottsági elnök 
Utolsó napirendi pontunk a  Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 2019.
évi munkatervének elfogadása.  Mindenki megkapta.  Ezzel  kapcsolatban észrevétel,  esetleg
változtatási  javaslat  van-e  valaki  részéről?  Nem látok  erre  igényt.  Akkor  az  itt  leírtakkal
szavazást kezdeményezek. Aki elfogadja, kérem, jelezze. 
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6 jelenlévő bizottsági tag közül 6 bizottsági tag vett részt a szavazáson, 6 bizottsági tag
igennel szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

15/2019. (I.21.) számú PMKB határozat

A Pénzügyi, Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 2018. évi munkatervének
elfogadása

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Mezőgazdasági  és  Környezetvédelmi
Bizottsága a bizottság 2019. évi munkatervét elfogadja.

Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így Varga László bizottsági elnök az ülést bezárta.

K.m.f.

Varga László
bizottsági elnök

Blaskó Sándor
bizottsági tag

Koroknai Nóra
jegyzőkönyvvezető
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